
Protokoll nr 11 år 2022 
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Tid: 7 dec 2022 kl. 19:00-20.30 Plats: Hemma hos Lars K i Östertälje. 
OBS! Det planerade styrelsemötet på Galleri Kretsen den 23 nov blev inställt p g a försenad föreläsning. 
 
Närvarande, Lars Klasén, Lasse Ljungdahl, Mats Johansson och Anne Kawecki 

 

1.) Mötets öppnande. 
Lars K öppnade mötet. 

2.) Godkännande av dagordningen. 
Dagordningen godkändes. 

3.) Val av mötesordförande och sekreterare. 
Lars K valdes till mötesordförande och Anne K till sekreterare. 

4.) Val av justerare 
Lasse L och Mats valdes till justerare 

5.) Föregående styrelsemötesprotokoll. 
Föregående styrelsemötesprotokoll godkändes. 

6.) Inkommen (post, email, facebook, tel) 
- Ingen fysisk post har inkommit. Inga telefonsamtal. 

- ett email har kommit från en medlem som vill protestera mot en planerad utdikning av våtmarken vid 
vaskasjöarna. (Se nedan under punkt 8) 
 

7.) Ekonomi. 
Återbäringen samt extrabidraget på 3500 kr har nu kommit in på kontot så vi har nu totalt ca 48 822 kr. 
 

8.) Remisser-Södertälje (inlämnade, kommande). 
 

Kommande:  

2022-12-15 Samråd kring NCC Industry AB:s planerade ansökan om täktverksamhet vid 
Södertälje/Gerstaberg. 

NCC Industry AB söker tillstånd för bergtäkt på fastigheten Gerstaberg 1:11, Södertälje kommun, där de 
vill bedriva hantering och vidareförädling av bergmaterial.  

Lasse läser samrådsdokumenten ordentligt och ställer några frågor om projektet. 
T. ex. varför väljer de torrsiktning i stället för våt-siktning?   
Vilken hänsyn kommer att tas till ett gravfält i närheten? 
Hur ska problemet med buller, transporter och damm att lösas? 

Det finns dessutom en myr runt vaskasjöarna som har högt naturvärde. 

Egentligen skulle en artinventering behöva göras i området. 
Vi får satsa på det till våren! 

Ett första svar på remissen ska lämnas in senast den 18 dec 2022. 
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9.) Remisser-Nykvarn (inlämnade, kommande). 
Inga nya remisser. ”Det är oroväckande tyst från Nykvarn.” 

IKEA har fått tillstånd att bygga ett lager efter att ha flyttat byggnaden lite. 

 

10.) Rapporter. 

 - 23/11 Martin Emtenäs, känd från SVT (Mitt i naturen), SR (Naturmorgon) och som författare, senast 
till ”Tusen och 1 art – om biologisk mångfald och människans enfald”, besökte oss och Södertälje 
stadsbibliotek den 23 november. Han drog hela 60 åhörare och de kommentarer vi fått är genomgående 
positiva. Roligt att så många kom! Martin är nog också nöjd efter den respons han fick – och över att ha 
fått sålt och signera många ex av sin bok. 
Boken fokuserar på åtta olika arter som har fått det svårare att leva i en värld som präglas av 
människans girighet. Martin inleder med att tala om förutsättningarna för liv och den stora variation av 
liv som finns på jorden men hur människans aktiviteter inkräktar på andra arters förutsättningar att leva. 
Människan omformar ekosystemen och tränger undan andra arter. Föreläsningen var både lärorik och 
underhållande, trots det allvarliga ämnet. 

 
 - 3/12 Utflykt till Vattgruvmossen. Till slut blev vi 17 personer som fick njuta av lite decemberskog och 
kulturhistoria. Vi såg bland annat gruvhål, kruthus, skvattram, pors, vitmossa, kråkbär, islandslav och 
vargspillning. 
 
- Lars och Kerstin har lämnat synpunkter på Länsförbundets nya Policy för hållbar stadsutveckling. Den 
tidigare policyn var från år 2013. 
 
 
- Kretskonferens för länets kretsstyrelser 26/11. Ingen hade möjlighet att delta. 
 
 
 -Mats och Anne deltog i Södertälje kommuns hållbarhetsevent den 30 nov kl. 16:30 – 18:45 i 
Stadshuset.  
Stadsdirektör Stefan Hollmark hälsade alla välkommna. 
Därefter var det en föreläsning och ett efterföljande panelsamtal med Parul Sharma, en av Sveriges 
hållbarhetsmäktigaste personer.  
Hon är människorättsjurist, har varit ordförande för svenska Agenda 2030-delegationen och är nu 
ordförande för Amnesty Sverige.  
Panelen bestod av representanter från kommunen, Södertälje 
Science Park, Söderenergi och Svenska kyrkan. 
Frågan var hur vi ska klara hållbarhetsmålen till år 2030? 
 

11.) Kommande aktiviteter. 

Preliminär planering för vårprogrammet. 

I detta vårprogram ska vi ha en ruta med en förfrågan till medlemmarna om de kan tänka sig att få 
programmet via email i stället för pappersutskick. Vi måste i så fall se till att vi har rätt email adress. 

 

- I slutet av februari; studiebesök på Igelsta värmekraftverk. Lars K kontaktar dem. 

- I mars månad; Vargspaningsutflykt med Olof N, den 11 - 12 mars eller den 18 - 19 mars 2023. 

- April, maj; spirituell skogsutflykt med Kristin i något naturreservat. 

- I maj; Fågelskådning i Tullgarn med ornitologerna. De brukar ha ett bestämt datum till det varje år. 
  Mats kollar upp det till nästa möte. 

- Den 22 maj 2023: Den biologiska mångfaldens dag, FN. Lars K pratar med Kristin om det. 
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- I april-maj: Städ-dag vid Södertälje kanal. Lars K ber Kerstin föreslå ett datum. 
 
- I maj: Familjedagen på Tveta friluftsgård. Mats kontaktar arrangören, naturvårdare Mikael Lindén på 
kommunen för mer information. 
 
- Vi skulle kunna samköra programpunkter med Salem/Botkyrka kretsen för utflykter till 
Bornsjöområdet. Lars K kollar med dem. 

 
  
- Den 22 juni 2023: Våravslutning på Hökmossen: Föreläsning om våtmarker. Therese Ehrnsten på 
naturskyddsföreningen. therese.ehrnsten@naturskyddsforeningen.se Det skulle vara kul om man i 
samband med föreläsningen kan gå och titta på en våtmark i närheten. 
 
 

12.) Nästa Möte. 

Nästa styrelsemöte hålls den 11 jan -23 kl. 19:00 – 20:30 hemma hos Lars K. 

 

13.) Övrigt. 

Websidans utseende är från år 2011. Lars K ser över den. www.sodertalje.naturskyddsforeningen.se 

 

Vi beslutade om att införa nya rutiner för styrelsemötesprotokoll: 
Det skickas ojusterat till alla styrelsemedlemmar för att det ska komma ut snabbare och 
justeras i efterhand. 
 

 

Vid protokollet: 
 
 

 

Anne Kawecki 

 

Justeras:    

   

 

 

         Mats Johansson   Lasse Ljungdahl 
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